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 " וארא "   רשת פ שבת  
 מאיר - לנשום! / סיון רהב 

"זה זול, נגיש וכל כך מתגמל", כתבה לי הפסיכולוגית ד"ר מירי אבנרי. "הלוואי שהיינו מבינים עד כמה 
 הוא יכול לשפר את איכות חיינו".המשאב הזה חשוב, ועד כמה 

הסתקרנתי לקרוא על מה מדובר, ומירי המשיכה וכתבה לי כך: "בתחילת הפרשה שלנו עם ישראל לא מגלה 
ה'. מאיפה נובעת   שָׁ ה קָׁ מְעוּ אֶל מֹשֶה מִקֹצֶר רוּחַ וּמֵעֲבֹדָׁ התלהבות מבשורת החירות של משה רבנו: 'וְלֹא שָׁ

 היה רוצה לצאת סוף סוף לחירות? האדישות הזו? איזה עבד לא 
רש"י מסביר שהם לא שמעו אל משה פשוט כי הם לא נשמו נכון: 'כל מי שהוא מֵיצֵר, רוחו ונשימתו קצרה,  

 ואינו יכול להאריך בנשימתו'.
נדמה לנו שצריך לדבר אל השכל או אל הרגש, אבל מניסיוני הטיפולי, הנשימה היא הבסיס לכל צמיחה  

 לא תוכל לשמוע שום בשורה של חירות וריפוי אם היא במיצר של קוצר נשימה.   והתפתחות. הנפש
הלוואי שהיו לומדים נשימה בגן ובבית הספר, ומתחילים את היום של הילדים בנשיפה ארוכה ואז בשאיפה  

הוא בדיוק כשאנו מרגישים שאין לנו זמן   - מדויקת פנימה. זיכרו: הזמן הטוב ביותר לנשום נשימה עמוקה 
 לכך. אתם מוזמנים לנסות, ממש הרגע. שלא נפספס בשורות של גאולה בחיים שלנו, בגלל קוצר רוח"...

 
 

 נר זיכרון 

 

 א' שבט תש"מ  -ז"ל   גד זהבי 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 

 שהשמחה במעונם 
 טוב  - מזל 

 

  ליפעת ויוחאי רבי ולכל המשפחה להולדת הבן. 
 

 המשפחה להולדת הנין, נכד למיכל ומשה, בן לאבנר ואילה. לנעמי ומשה פורת ולכל  
 
 
 
 
 
 
 

 #   2580וג מקוצר  חי   - מטלפון ביתי נייח    )מתוך הקיבוץ(   - שר"פ    מוקד 
 בנייד מכל מקום בארץ ובחו"ל.   073-2341234או לטל' 

 

 
 
 

   שבת   זמני              
  

  16:29  הדלקת נרות 
 

 16:49 מנחה וקבלת שבת   

 

 17:45   השבת צאת 
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 פינת ההלכה 

 יאכלו עוגות..."  )חלבי(  "אם אין לחם 
 

בשבוע שעבר, עסקנו בהלכות בקשר וחלב. השבוע נמשיך ונעסוק בהלכות אלו,  

שלא ללוש בצק של  גזרו חכמים  מובא להלכה ש  תוך מתן דגש לאפיית לחם חלבי.

שלא ללוש  , שמא ישכחו שהלחם חלבי ויבואו לאוכלו עם בשר. וכן גזרו  לחם בחלב

, שמא ישכחו שהלחם בשרי ויבואו לאוכלו עם חלב. במקרה וטעו ולשו בצק של לחם בחלב  אותו בשומן בשר

לחם שאוכלים במשך יותר מסעודה הוא להכין    האיסור  או בשומן בשר, גזרו חכמים שהלחם אסור באכילה.  

תר להכין לחם חלבי או בשרי כשיעור שבני הבית יסיימו בסעודה הסמוכה, כי אין חשש שעד , אבל מואחת

 .הסעודה הסמוכה ישכחו שהוא חלבי או בשרי

, באופן שבני הבית יבינו שדינו שונה  כאשר משנים את צורתו של הלחםלהכין לחם חלבי או בשרי    מותרוכן  

 ויבררו אם הוא חלבי או בשרי. 

ורק  כזה אינו מתיר לאפות לחם חלבי או בשרי כדי למוכרו, שמא יהיו אנשים שלא ישימו לב לסימן!סימן אבל 

מותר )כמו פת שדבוקה עליה מעל    –כאשר עושים סימן מובהק שהכל מבינים ממנו שלחם זה חלבי או בשרי  

 .גבינה או רצועת בשר וכדומה( )שו"ע צז, א(

ו עם מאכלים חלביים או בשריים. וכן קרקרים שלעיתים אוכלים עם  האיסור הוא דווקא בלחם, שרגילים לאוכל

ולעיתים עם נקניק. אבל אין  מותר  ושאר מאפים    עוגות  גבינה  ובדרך כלל  להכין חלביים או בשריים, הואיל 

 אוכלים אותם עם בשר או חלב. 

לאכול בשר על שולחן שיש  ראוי לשאול, הרי כלל ידוע הוא שחכמים אינם גוזרים גזירה לגזירה, ואילו באיסור 

עליו חלב, וכן באיסור לאפות פת חלבית או בשרית, גזרו גזירה לגזירה. שהרי רק בשר וחלב שהתבשלו יחד 

אסורים באכילה מהתורה, וגזרו חכמים שלא לאכול בשר עם חלב גם אם לא התבשלו יחד, ומדוע הוסיפו לגזור  

ל השולחן בעת הסעודה, וכן אסרו לאפות פת חלבית או  גזירה לגזירה, ואסרו גם להעלות בשר וחלב יחד ע

  ?בשרית

בארו המפרשים, שביחס לאיסור בשר וחלב החשש ממכשול גדול במיוחד, הואיל והבשר בפני עצמו מותר, 

והחלב בפני עצמו מותר, ושניהם מצויים במטבח, ובקלות הם עלולים להתערב, ולכן הוצרכו לגזור בהם גזירות  

שאם חכמים לא היו מוסיפים בזה גזירות, גם הגזירות הבסיסיות לא היו מתקיימות, לפיכך כל   לגזירות. ועוד,

לא זו בלבד, אלא שבכל גזירות    .הגזירות נחשבות כגזירה אחת שנועדה לבצר את ההפרדה שבין בשר לחלב

יקלו בעוף מפני שאם    השוו בשר עוף וחיה שאיסורם מדברי חכמים לבשר בהמה שאיסורו מהתורה,האכילה,  

 .  או חיה, יטעו להקל גם בבשר בהמה

 שבת שלום ומבורך, מיכאל  
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 פארק ירוק קהילתי
 

 לפני מספר חודשים פנינו לכלל החברים כדי לקבל הצעות לשדרוג ושיפור פני הקיבוץ. 
 . (Quick Winsקיבלנו מספר רעיונות מצוינים הניתנים ליישום באופן מהיר )

 

בניית פארק ירוק קהילתי על   -  "שי אשר"רעיון של מנחם סטולפנר ו ההוחלט להתקדם עם 
 .השטח בין מגרש הכדורסל והכדורגל )כדונם וחצי(

 

 מנחם וצוותו הצליחו להתקדם משמעותית בפרויקט ולהגיש תוכניות ושרטוטים להנהלת הקיבוץ.
 

הפארק יכלול: גידולי ירקות ותבלינים אורגניים, קומפוסט, פרחי נוי ועצים, וכמו כן, פינות ישיבה 
 ורחבת "זולה".  מוצלות 

ת המבקרים, באמצעות נוי מרגיע ויצירת י תוך כדי חשיבה רבה להעצמת חווי  ,הפארק תוכנן 
 תחושת נעימה וכיפית לכלל החברים.

 

 יתחזקו ויטפחו באופן שוטף את הפארק.  "שי אשר"חשוב לציין שעובדי 
 

בכדי שהפרויקט יתקדם  אנו רוצים להודות באופן אישי לאנשים שתרמו מזמנם וניסיונם הרב 
יס, נדב רותם, י אילנה מאירפלד, זיו שניידר, יוסי רביץ, הלל סעאת, נתן סימון, שאול וו  ויצליח:

 ועדת תכנון.ו  צביקה וקסמן, רותם שכטר, יוחאי רבי 
 

במקביל פנינו לעמותת "ונטעת" בכדי לקבל תמיכה נוספת לצורך רכישת נוי וייעוץ מקצועי 
 הפארק.לניהול שוטף של 

 

אנו מזמינים ומצפים מכל מי שרוצה להשתתף ולעזור בפרויקט היפה הזה מניסיונו וכישרונו,  
 לפנות אליי או למנחם סטולפנר.

 . )ניתן לראות את תכנון הפארק בחדר האוכל בקומת הכניסה(
 . אפי בנדט   
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 מהמרפאה 
 

    22-27.1 -שעות פתיחת המרפאה בשבוע של 

 חגית ו.   -שבת שלום          
 

 
 מועדת בריאות 

 

 . המלצה להצטרפות לנקלטים החדשים   -בטחון ושר"פ לקהילה 
 

שנים קהילת שלוחות מבוטחת בשר"פ למתן מענים מגוונים בשעות שהמרפאות נסגרות   6מזה 
עד למחרת בבוקר. החברה מתמחה במגזר ההתיישבותי ומספקת פתרונות לקיבוצים, מושבים, 

 בתים סיעודיים, כפרי נוער ודיור מוגן. 
ל השר"פ שיסביר את מכלול  סל השירותים הרפואיים הניתנים רבים ומגוונים. בקרוב נזמין נציג ש 

 הנושאים שהחברה מספקת. 
 

 אני מזמין את המעוניינים ליצור איתי קשר לקבלת מידע מפורט. 
 . יוסי יעיש                                                                                                        

 
 

  מה עלי לעשות?  -כבר אין בשלוחות רופא שיניים 
 

גם כאשר לא סובלים   -מומלץ לתאם תור ולהגיע לבדיקת רופא/ת שיניים תקופתית פעם בשנה 
מכאב, וכן להגיע לטיפול שיננית בין פעמיים לארבע פעמים בשנה, בהתאם למצב בריאות הפה  

 והמלצת רופא השיניים ו/או השיננית.  
כשמגיעים לבדיקה במרפאת שיניים חדשה, מומלץ להביא דף סיכום רפואי עם רשימת התרופות  

סיבת הבקשה    ה לסיכום מידע רפואי" ולרשום אפשר באופן עצמאי מהאפליקציה "בקש   - העדכנית  
 "לפני רופא שיניים", או לפנות לאחיות במרפאה מבעוד מועד.

במעמד הבדיקה, רופא/ת השיניים המטפל/ת מבצע/ת צילומי שיניים במרפאה, או מפנה לצילומים  
 במכון חיצוני, על פי שיקול דעתו/ה המקצועי.  

על פי חוק ולא נמסרים למטופל.    , בגיליון באותה מרפאה   צילומים שבוצעו במרפאת השיניים נשארים 
 צילומים שבוצעו במכון חיצוני שייכים למטופל. 

בתקופה הקרובה, אעביר צילומים שבוצעו במכון חיצוני אל אותם מטופלים שיש להם צילומים כאלה.  
 מומלץ לשמור, ולקחת לבדיקה. אין כל צורך להביא תיק ממרפאת השיניים הקודמת.  

לבדיקת רופא שיניים, על פי מועד הבדיקה    להגיעבנוסף, אעדכן באופן פרטני מתי מומלץ 
     האחרונה במרפאתנו.

לרשימת מרפאות השיניים שהביעו נכונות לקלוט מטופלים משלוחות, נוספה השבוע מרפאת  
 קיבוץ גבע. הרשימה המעודכנת תועלה לאתר קהילנט בהמשך.  בשיניים 

מי שמעוניין להגיע לטיפול שיננית אצלי בשלוחות, מוזמן לפנות אלי לתיאום תור. אני מקבלת  
 אחה"צ/ערב. מטופלים בימי שלישי 

 . איחולי בריאות איתנה, ג'ודי פולסטר      
 
 

 
 קבלת רופא  קבלת אחות  בדיקות דם 

 קבלת קהל 
 מזכירה 

 טיפת חלב 

  8:00-9:00  12:30-15:30  א'

14:00-11:30 10:00-15:00 7:15-8:10 ב'  8:00-9:00  

 בתאום עם אורה      ג'

   13:30-16:30 13:00-17:00  ד'

8:10-7:00 'ה  8:30-10:30  8:00-9:00  

   8:30-10:30 8:30-12:30  ו'
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 מועדת חברים  
 

 הלל הזקן דרש: "מה ששנוא עליך אל תעשה לחברך".  - נזק לגינות
 

לאחרונה מתקבלות תלונות על נזקים שנגרמים לגינות החברים כתוצאה ממשחקי כדור של  
 ופגיעה באביזרים. שבוריםילדים בסמוך לגינות. הנזקים כוללים ; צמחים 

 

 מעבר לעניין הכספי, יש כאן בהחלט תחושה של חוסר התחשבות. 
 

אין כוונה להשבית את משחקי הילדים, אך בהחלט אפשר להכווין את הילדים לשחק לא בקרבת  
 הורים, אנא השגיחו על ילדיכם. הגינות.

   .יוסי יעיש                                                                        
 
 
 
 
 

 2023ינואר  -  עדכון תעריפי חשמל, מים וביוב
 

   - חשמל
ועדכון בסיס התעריף למקטע   2023עדכון תעריפי החשמל לשנת  אישרה את רשות החשמל 

 . 2022-2027הייצור לחברת החשמל עבור השנים 
 . 8.2%-בהתאם להחלטות, התעריף לצרכן ביתי מייצג צפוי לעלות בכ

 ורות.אג 4.36עליה של  .9.064 . היהכולל מע"מלא  קוט"שורות לאג 53.42 - וואט לשעה-קילו 
 . 2023ינואר  1-חל מ

 

   -   מים 
. העלאה זו  2023החל מינואר    3.5%מועצת רשות המים אישרה את העלאת תעריפי המים לבית בכ־ 

 נובעת בין השאר מהתייקרות מדד המחירים לצרכן ומעליית מחירי החשמל. 
 . אגורות 23של  עליה  . 3.3504. היה כולל מע"מלא  למ"ק ₪  3.5803  -כמות מוכרת 

 . אגורות 41של  עליה  . 8.4564. היה כולל מע"מלא  למ"ק ₪  8.8658 - נוספת כמות 
 .     2023ינואר  1-חל מ

 

   - ביוב
תעריף    2023ינואר  1-חל מ .אגורות 02. עליה של .787. היה כולל מע"ממים  למ"ק  ₪ .897

השנה  ה נובעת מהצמדה למדד שהיה  י העלי .   אגרת הביוב למגורים עודכן על ידי רשות המים
מכון טיהור  ) התעריף כולל לראשונה גם תשלום על טיהור שלישוני שהופעל במט"ש    גבוה יחסית. 

 ש"ח שלא נגבתה בעבר(.   0.22ולא היה כלול עד כה בחיוב האגרה )תוספת של  (  שפכים 
 

שנמדדה במד המים  ( החיוב הוא צריכת המים כפי ומרץ פברואר ,בחודשי החורף )דצמבר, ינואר
 מהמים מגיעים לביוב(.  90%)ההנחה היא שרק  0.9בבית כפול 

בכל יתר החודשים החיוב הוא לפי ממוצע הצריכה בחודשי החורף או לפי צריכת המים בפועל,  
הנמוך משניהם )הסיבה להבדל היא שבחודשי הקיץ משקים את הגינה וממלאים בריכות לילדים,  

 , לכן הם לא מחויבים באגרת ביוב(. ומים אלה לא מגיעים לביוב 
 

 לכן צריכת המים בחודשי החורף משפיעה ישירות על חיוב הביוב ביתר השנה.   
 

 חסוך לכם חיוב ביוב כל השנה. תצריכה נבונה בחורף 
 

 בהתאם.  ן אם יהיו שינויים במחירים נעדכ
 . דן גולדנברג
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 + 60מועדת  
 

 בשבת האחרונה קיימנו את הקידוש הקהילתי ברוב עם.  -  קידוש חמין
מעל חמישה עשר סירי חמין   ו נהנינתודה רבה לכל העוסקים והמסייעים מאחורי ולפני הקלעים.  

 בטעמים וסוגים שונים ובעיקר מהמפגש המחבר.  
 

 תודה רבה לרב מיכאל וליהודה אריאל על התוכן. 
 

 -בחדר האוכל    20:00בשעה    ,24/1/2023ביום שלישי הקרוב, ב' בשבט,    -  מרוקו הקסומה
   זה קורה.

המדינות   אחת  על  מעניינת  ולמידה  מוזיקה,  ייחודיים,  מאכלים  עם  מרוקו  בסימן  ערב  נקיים 
 המרתקות.  

 אנחנו נדאג. אל תאכלו ארוחת ערב באותו היום, לזה
 . אורן  שבת שלום,     

 
 
 
 

 מנוי משפחתי לסחנה   -מבנק הזמן 
 

 ₪.  125כעת ניתן לבצע את המנויים כבכל שנה. עלות מנוי משפחתי שנתי הינה  ,נו תלשמח
 

 משפחות שנרשמו יקבלו את כרטיסי המנוי בתיבות הדואר בשבועיים הקרובים. 
 

 מוזמנים לעדכן אותי. -משפחות שמעוניינות להצטרף 
 . אורן  שבת שלום,     

 
 
 
 
 
 
 לחברות מלאה י  וצאות הצבעה בקלפ ת

 

 196בעלי זכות הצבעה:  
 

 113הצביעו 
 

 ומעלה 85%המשפחות התקבלו לחברות ברוב של 
 

 ורד וזאק גרבר 
 

 שלומית ואלידע דשן 
 

 איילת וצחי סיטרואן
 

 למשפחות ומזל טוב לשלוחות! ברכות חמות 
 אילן וועדת קלפי.  -בברכה                    
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 אסיפת חברים  

 תתקיים אי"ה  

 (  23.1.2023ביום שני, א' בשבט תשפ"ג )

   20:00בשעה 

 האסיפה תתקיים  בזום
 

 . חברים המעוניינים להשתתף באופן פיזי מתבקשים לעדכן את רפי אלון 
 

 https://us02web.zoom.us/j/88226078040  הקישור ל"זום" להלן  
 

 סדר יום לאסיפת חברים
 

      -מינוי חברי הנהלה כלכלית  .1
 עמנואל. צייגר  לן, פידר יחיאל, נזרי   ,עדןלב החברים המוצעים "אן בלוק":   •
 . ההצבעה באסיפה •

 

    קריאה ראשונה.  - 2023 -תקציב קהילה  .2
 צביקה.   - מציג  •
 חומר הועלה בקהילנט.  •
 

                   .אנרגיהאישור הסכם אופציה להקמת מתקן/נים לאגירת חשמל עם שיכון ובינוי  .3
 מציגים: רותם שכטר, עו"ד אלון פוגל.  •
 חומר יועלה בקהילנט.  •

 ההצבעה באסיפה.  •
 הנהלת האסיפה.  - מוזמנים            

 
 

 

 מנהלת משאבי אנוש של   המשולחנ
 

 השבוע אושרה קדנציה נוספת עבורי לתפקיד של ניהול מש"א    מנהלת מש"א: - קדנציה שניה 
 כלכלית  הנהלה הבשלוחות לארבע שנים הקרובות. הקדנציה אושרה במזכירות, לאור המלצת ה 
 קהילה בעניין )כך לפי הנוהל החדש(. ה  תוהנהל 
 

 אני מודה לכל השותפים על הבעת האמון, יחד נמשיך לצעוד קדימה לטובת שלוחות.  
 

 לאחר שנים רבות רבות של עשיה ציבורית במגוון תפקידים   יצחק מובסוביץ:מ אירוע פרידה  
 חברי שלוחות, משפחה, ידידים ושותפים לדרך, להודות ולהוקיר את  - בקיבוץ ומחוצה לו, נתכנס 
 בשעות הערב,  (, 30.1)ח' שבט  ביום שני,האירוע יתקיים אי"ה  עבודתו של יצחק לאורך השנים. 
 שריינו את התאריך, הזמנה מסודרת תצא בימים הקרובים. 
 

 התקיים השבוע. דנו בפורמט קבוע לאירועי הרמת כוסית לעובדי שלוחות מפגש פורום מש"א: 
 וכן בדרכים ליישום נוהל בחירת ממלאי תפקידים החדש. 
 במזכירות ובהנהלה כלכלית. שאושרה  2023כל זאת לפי תוכנית העבודה של מש"א לשנת  
 

 עדיין נמצאת בביתה )מזה חודשיים(, לצערנו עקב   ,מנהלת המערכת ,שגיא אתגרים בגיל הרך: 
 כדי לעודד תאונה. הורים במערכת ושותפים לעבודה מוזמנים להתקשר/ לשלוח הודעות חיזוק או צ'ופרים    
 מאחלים לשגיא בריאות איתנה וחזרה אלינו במהרה.   כל התייחסות תתקבל בברכה.    -   את רוחה   
 .רננה שאול  -שבת שלום                   

 םשלו - שבת 
  טוב   -חודש 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fus02web.zoom.us%2Fj%2F88226078040&data=05%7C01%7C%7C265476b03c73477af90308daf78bf7e2%7C437e7a91eb6043ca8fb00078099005aa%7C0%7C0%7C638094477773392092%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000%7C%7C%7C&sdata=SCL2%2B2GFLQklSOSAijHMvWqAOORQ3Qp9rteEDH4fVCk%3D&reserved=0
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 לכולם, שלום  
 

   שרה עברון | שיח, הקשבה, חיבורים |    משולחנה של מזכלי"ת
השיח הציבורי במדינה סוער בשאלות יסוד דמוקרטיות. מקומה של מערכת המשפט ומעמדה הוטלו לתוך הזירה  

מטה התנועה, הגיעו בקשות מגורמים שונים הפועלים במרחב, וכל הבקשות כולן עוסקות   - הציבורית. אלינו 
, ולא להשאיר את הבמה בעיקר לקולות הקצה והקיצון. אנו  שיח של הקשבה וחיבורים החיוני לקיים  בצורך 

 בוחנים דרכים מעשיות לקדם את הנושא.  
האם ניתן להגיע להסכמה של כל/רוב, אזרחי ישראל  ביום שישי שעבר הוזמנתי לפורום שהעמיד את השאלה: 

 שונים?על מגילת העצמאות להסרת השנאה בין השבטים ה
את הדברים שאמרתי שם, ומודה שלא היה קל לשבת במקום שבו סערו הרוחות, ובו גם חלקתי על    כאן  אני מצרפת  

 קולינו.  - דברים רבים שנאמרו על המדינה, מוביליה, ועל הציבור הדתי, אך למרות זאת שמחה שבאתי והשמעתי את קולי 
 

 אבירן, מנהל אגף כלכלה | ניצן  1  - כנס החקלאות הקיבוצית ה
"בנימה אישית, היה מרתק, כנס לתפארת החקלאות ולתפארת התנועות הקיבוציות". "היה משובח , מעניין,  

שרואה את החקלאים ונותן להם מענה איכותי   - מפנק !!! תודה גדולה". "אני חושבת שהיה צמא אדיר לכנס כזה 
ת מעולות, תוכן מקצועי ושילוב מושלם בין מקצועי / פוליטי ופאן". היו כאן אנרגיו -ומקצועי. אני רואה הרבה כנסים     

אלו מקצת מעשרות התגובות הנלהבות שעודנו מקבלים ממאות משתתפי כנס ההצדעה לחקלאות הקיבוצית  
הראשון שהתקיים בשבוע שעבר בים המלח. זוהי הפעם הראשונה שמתקיים כנס שממוקד דווקא באנשי השטח  

חברי קיבוצים   300-: מנהלי ועובדי המטעים, הפלחה והגד"ש, הרפתות הלולים ועוד. יותר מבחקלאות הקיבוצית 
בברכתה   שרה עברון חברי הקיבוץ הדתי[ ששגרת יומם היא חיבור לקרקע והמעשה החקלאי.    40-]למעלה מ 

יר אותכם  לפתיחת הכנס: "אנחנו כאן כדי לשים במרכז הבמה את החקלאות והחקלאים. אם אנחנו לא נדע להוק
 ואת הערך המוסף שמביאה החקלאות, אף אחד אחר לא יעשה את זה. אחריה". 

היו אלה יומיים אינטנסיביים של מפגשים מרגשים, הרצאות מרתקות ודיונים מעמיקים על הנושאים הבוערים  
בחקלאות הישראלית ובכללם:  פרוטקשן ומיגור הפשיעה במרחב החקלאי,  חדשנות ופיתוחי טכנולוגיה במשק  

ש וצעיר בחקלאות, קרבות  החקלאי, מחירי המים ומדיניות הקצאתם, הרפורמה בענפי הצומח, הצמחת דור חד
,  מתן חודורובהמחירים ושרשרת הערך, עתיד משק החלב ועוד. בכל הפאנלים אשר הונחו ברובם ע"י העיתונאי 

לקחו חלק אנשי מפתח מהרשויות המבצעות והרשות המחוקקת, בצד ארגונים ומוסדות רבים הפועלים במרחב  
שר    – אבי דיכטר תם רלוונטית מאוד לעולמנו: ח"כ  הכפרי. בין אורחי הכנס היו שני שרים חדשים שפעילו

שרת ההתיישבות והמשימות הלאומיות. בדברי הברכה שלו,   –  אורית סטרוקהחקלאות ופיתוח הכפר וח"כ  
מדיני אני מבין  -החקלאות מייצגת ערכים חשובים למדינה. בתור חבר בקבינט הביטחוניהדגיש דיכטר ואמר: "

. אורית סטרוק התרגשה במיוחד  כם בכמה פירות וירקות יוצרו לשוק המקומי" שסיפור החקלאות לא יכול להסת
"ההתיישבות החקלאית היא לב ליבה של הציונות ומי שלא מבין את זה לא מבין ציונות  במעמד וציינה בדבריה:  

 מהי ולצערי בדורנו ההבנה הזאת הולכת ופוחתת ואנחנו נחזיר אותה למקום הראוי לה" 
ע"י אגף כלכלה בתק"צ בשיתוף פעולה עם אגף הכלכלה שלנו. בגיבוש תכני הכנס ופרטיו, נתנו דגש על  הכנס אורגן  

הרוח הטובה שיחושו כל באי הכנס בכדי ליצור כאן מסורת חדשה. בצד כל המושבים המקצועיים שילבנו הרצאות של  
ום ימי הכנס היה קונצנזוס מוחלט לגבי  הטניסאי אנדי רם, האלוף )מיל.( גיורא איילנד והשחקנית רותם אבוהב. בסי 

 הצורך בכנס כזה וברור שהצלחנו לבנות ציפייה להמשך ולמסורת שתהיה איתנו גם בשנים הבאות. 
 

 כנס המטה השיתופי | בת עמי זיידל, מנהלת אגף חברה 
השבוע בכנס    התק"צ והקיבוץ הדתי, השתתפו   - מנהלי הקהילות של הקיבוצים השיתופיים בשתי התנועות הקיבוציות  

הכנס, מטעם המטה השיתופי נבנה בשיתוף אגף חברה בקבה"ד, ועסק בשאלת מקומה של   בן יומיים בערבה. 
הקיימות בכל הקיבוצים,    ההנהגה אל מול המציאות המשתנה. היה מרשים, מרתק ומעשיר לשמוע על ההתמודדויות 

ימינו.   של  ת על הדילמות בהן עוסקים מנהלי הקהילה בקיבוצים שיתופיים וכיצד רעיון השיתופיות משתלב במציאו   
בימים אלו אנו עמלים יחד עם מערך הדיור של חברת כנרת, על מפגש מנהלי הבתים   -  בתים לחיים ומעורבות

. המפגש יעסוק בתחום "הקהילה".  15/2/23ב בטבת, " הבא, בקיבוץ לביא. ביום ראשון, כ  
מנהלים ואנשי צוות.   - נשמח לנוכחות כל הפעילים בתחום הבתים לחיים   

 

 לפני הכל | פורום מנהלי חינוך | מרים זרביב   בטיחות
השבוע התקיים מפגש פורום מנהלי חינוך שעסק בבטיחות. דיברנו על בטיחות מאפשרת ועל האחריות הרבה  
המונחת על כתפיהם של המנהלים. ניתחנו את ההבדלים בין פעילות שוטפת לפעילות מיוחדת הכוללת יציאה  

אירוע חירום, לבטיחות באירועי שגרה. המנהלות קיבלו כלים כיצד לבחון כל    מהקיבוץ, דיברנו על ההבדלים בין
סיטואציה ולהיערך בהתאם מבחינה בטיחותית. במפגש גם הדגשנו כמה חשוב לסכם אירועים באופן מפורט  

 וללמוד ממקרים של 'כמעט ונפגע' ככלי לשיפור ולמידה לעתיד. 
עמיתים סביב מקרה חינוכי שהציגה אחת המנהלות. השיתוף, השאלות  בחלקו השני של המפגש קיימנו למידת  

 והרעיונות השונים שעלו בשיח עזרו לחדד את הבעיה ונתנו כיווני חשיבה ופתרון שונים. 
כנס החינוך השנתי יוצא לדרך! בימים אלו נפתחה ההרשמה לכנס החינוך השנתי של תנועת הקיבוץ   - ולסיום 
במלון בלביא ונעסוק בו   2/2-1יא בשבט, - חמישי, בי-הכנס יתקיים בימים רביעי ?. 'מה יביא לי המחר' -הדתי  

באתגרי החינוך במציאות משתנה. הכנס מיועד לצוותי ומנהלי החינוך והגיל הרך ולכל אנשי החינוך בתנועה.  
 פרטים מלאים והרשמה אצל מנהלי החינוך בקיבוצים. 

 ירות הפעילה. שבת שלום, שרה עברון וחברי המזכ           

https://drive.google.com/file/d/1xNvE-3NVd2dFDInG-jTebq-70D2blGUs/view?usp=sharing

